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Pan 
Mateusz Morawiecki  
Prezes Rady Ministrów 
 

 
Szanowny Panie Premierze, 

 

     W imieniu jednostek samorządu terytorialnego, chciałbym zwrócił uwagę na pojawiający się problem 
drastycznego wzrostu kosztów funkcjonowania ważnych dla społeczności lokalnych obiektów 
rekreacyjnych. Powodem niestabilnej sytuacji finansowej takich obiektów, jest nieujęcie ich w systematyce 
ulg obniżających stawki za pobór gazu i energii elektrycznej, jako tzw. podmiotów wrażliwych. 

     Problem szczególnie ogniskuje się na basenach, które zarządzane są przez samorządy lub ich spółki. 
Taka  problematyczna sytuacja zaistniała w obiekcie zarządzanym przez Zakład Gospodarki Komunalnej  
w Szamotułach, który aktualnie zderza się z widmem kilkunastokrotnej podwyżki taryfy za gaz. Podobny 
problem odnotowuje obiekt MOSiR-u w Brzegu Dolnym, gdzie podwyżka została zaproponowana na 
poziomie dziesięciokrotnym. Podobnych przykładów w skali kraju jest znacznie więcej. Nawet najdalej 
idące optymalizacje rozwiązań, czy inwestycje w termomodernizacje, nie pozwolą realizować działań tego 
rodzaju placówek bez ograniczeń dostępu dla społeczności lokalnych. 

     Nie do końca zrozumiałym dla nas jest fakt nieujęcia basenów (nie znajdujących się np. przy szkołach) 
w katalogach jednostek o specjalnym statucie wsparcia przy ustalaniu preferencyjnych taryf. Baseny, jako 
obiekty powszechnie dostępne dla młodszych i starszych mieszkańców społeczności lokalnych, stanowią 
niezwykle ważny element integrujący i poprawiający jakość życia i zdrowia. To także miejsce rozwoju wielu 
talentów sportowych, dla aktualnych i przyszłych reprezentantów kraju. Baseny przeżywały już trudny czas 
zamknięcia podczas epidemii Covid i wówczas ich los był niepewny. Przetrwały, jednak teraz widmo 
czasowego lub całkowitego zamknięcia jest znacznie bardziej realne. 

     Szanowny Panie Premierze, apelujemy o przygotowanie podobnych rozwiązań taryfowych w 2023 roku 
dla basenów prowadzonych przez samorządy lub ich spółki, traktując je na równi z innymi obiektami 
użyteczności publicznej. Dostęp do tego rodzaju dóbr kultury fizycznej uważamy za niepodważalny 
dorobek cywilizacyjny, którego ochrona powinna być traktowana jako standard. Zamknięte i opustoszałe 
obiekty tego typu będą ponurym świadectwem braku zrozumienia dla podstawowych potrzeb lokalnych 
społeczności. Nie chcemy, aby budowane sporym wysiłkiem finansowym kilka, czy kilkanaście lat temu 
obiekty, zostały ofiarą aktualnego kryzysu energetycznego, jeżeli ochronne rozwiązania legislacyjne są 
dostępne tak jak dla innych obiektów.      

      

Z poważaniem 

                                                                                                                Jacek Gursz  
                                                                                               
                                                                                                      Przewodniczący SGiPW 
 
 
Do wiadomości: 

1. Minister Klimatu i Środowiska Anna Moskwa 
2. Minister Finansów Magdalena Rzeczkowska  
3. Parlamentarzyści z Wielkopolski  
4. Wojewoda Wielkopolski Michał Zieliński  
5. JST z Województwa Wielkopolskiego 
6. Sekretarz Strony Samorządowej Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego Marek Wójcik 
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